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TRAFIK Der er planlagt både 
en udvidelse og en forlængel-
se af Hillerødmotorvejen, og 
det er der nu mulighed for at 
blive klogere på. Vejdirekto-
ratet holder den 9. februar et 
borgermøde kl.19-21 i Farum 
Arena.

Her kan borgere høre mere 
om projektet, stille spørgs-
mål samt komme i dialog med 
Vejdirektoratets folk. Fure-
sø Kommune vil også være til 

stede ved mødet. Allerede fra 
kl.17.30 er der mulighed for at 
komme og tale med Vejdirek-
toratet. 

Vejdirektoratet gennem-
fører frem til 2024 en mil-
jøkonsekvensvurdering 
(MKV) for en udvidelse af 
Hillerødmotorvejen mel-
lem Ring 4 og Slangerupvej 
i Farum. Undersøgelsen ind-
ledes med en offentlig idé- 
og forslagsfase, hvor borge-

re, naboer, trafikanter, virk-
somheder, interesseorgani-
sationer og andre opfordres 
til at komme med forslag og 
synspunkter, der kan indgå i 
det videre arbejde. Idéfasen 
løber fra den 26. januar til 
den 6. marts 2023.

Støjdæmpning
For borgmester Ole Bondo 
Christensen (S) er det især 
vigtigt, at støjdæmpning bli-

ver tænkt ind i undersøgel-
sen.

- Jeg er glad for, at Vejdi-
rektoratet kommer og for-
tæller om dette store projekt 
og lægger op til dialog. Pro-
jektet vil øge den store belast-
ning fra trafikstøj, som man-
ge allerede oplever i dag. Der-
for vil jeg opfordre borgere 
til at deltage i borgermødet 
og gøre opmærksom på, at 
der skal gøres noget ved tra-
fikstøjen. Vi skal ikke vente 
til motorvejen er udvidet om 
tidligst seks år. Vi skal have 
en samlet plan for støjdæm-

ning langs motorvejen gen-
nem hele kommunen. Frem 
til, at dette er på plads, skal vi 
allerede nu sætte hastigheds-
grænsen ned til 90 km/t gen-
nem Furesø”, siger Ole Bondo 
Christensen i en pressemed-
delelse. 

Furesø Kommune har 
anmodet Vejdirektoratet om 
midlertidigt at sætte hastig-
heden ned fra 110 km/t til 90 
km/t på Hillerødmotorvejen 
mellem afkørsel 7 ’Skovbrynet’ 
og 11 ’Allerød S’. Lavere hastig-
hed vil sænke støjen markant, 
sænke bilernes CO2-udled-

ning med 25 procent og kun 
føre til godt 1 minuts længere 
rejsetid.

-  Det er helt afgørende at 
støjdæmpning tænkes sam-
men med udvidelsen. Derfor 
arbejder vi i Furesø på en hel-
hedsplan for støjdæmpningen 
af motorvejen gennem hele 
Furesø. I Furesøs optik skal 
hastigheden ned indtil, der 
er en effektiv støjdæmpning 
på plads. Lavere hastighed nu 
vil sænke støjen markant ind-
til da, siger Egil Hulgaard for-
mand for støjudvalget (K) i 
samme pressemeddelelse. 

Kom til borgermøde om motorvej 
Bliv klogere på udvidelse og forlængelse af Hillerødmotorvejen, 
og hvordan støjen kan dæmpes.  

Af Jens Berg Thomsen

FJERNVARME Det har været 
længe ventet, men nu er 
Farum Fjernvarme klar med 
en aftale, der skal sikre kun-
derne en lavere pris, give en 
grønnere energi og samti-
dig skal åbne for samarbejde 
både mod Hillerød og mod 
syd til Værløse og Vestfor-
brænding. Farum Fjernvarme 
har indgået aftaler med Hil-
lerød Forsyning og Vestfor-
brænding, og nu er der lavere 
priser på vej til forbrugerne. 
På kort sigt, for vi er ihærdigt 
i gang med at beregne og vur-
dere præcist, hvor meget pri-
sen sænkes.

De varslede prisstigninger 
fra Farum Fjernvarme pr. 1. 
februar gælder stadig forelø-
big, fortæller direktør i Farum 
Fjernvarme Nighat Kamal. 
Hun vil ikke sætte tidshorisont 
på, hvornår prisen kommer til 
at falde endnu.

-  Vi sidder og regner på 
besparelserne nu. Dog er det 
positivt, at markedet for for 
gas, el og olie er vendt, og vi er 
i gang med at beregne effek-
terne af alle parametre i den 
kommende prissænkning, 
siger hun.

Aftalen betyder blandt 
andet, at Farum kan bruge 
affaldsvarme fra Vestforbræn-
ding og overskudsvarme fra 
Hillerød. Men Farum kan også 
sende varme mod både nord 
og syd, når det er mest prisop-
timalt, forklarer direktøren. 
Aftalen med Hillerød Forsy-
ning betyder også koordineret 
indkøb af gas og koordineret 

drift med Hillerød Forsyning. 
Det vil også spare penge.

-  De nye aftaler sikrer, at vi 
kan tage det bedste af det bed-
ste. Vi kan bruge affaldsvarme 
i de mindre energikrævende 
perioder på året i Farum, mens 
vores varmepumpe i Allerød 
kan levere til Værløse og Hil-
lerød, når der er behov for det, 
mens Hillerød også vil kunne 
bruge affaldsvarme fra Vest-
forbrænding, når det er ren-
tabelt.

En større sammenhæng
Hillerød kan få varmen via 
transmissionsledningen, der 
forbinder Farum med Hille-
rød. Ledningen kommer i spil 
igen i en større sammenhæng, 
forklarer direktøren. Lednin-
gen har for år tilbage været 
genstand for en retssag om, 
hvem der havde ret til at bru-
ge den. Den sag vandt Farum 
Fjernvarme. At ledningen 
kommer i spil igen gør også, at 
overskudsvarme fra Hillerød 
Forsynings kraftvarmeværk 
kan komme Farum til gavn, 
når det er rentabelt.

-  Vi skal se på muligheder-
ne for at skabe synergi med de 
produktionsanlæg, som vi tre 
parter har i dag, så vi får mere 
ud af det. Det betyder også, 
at Farum Fjernvarmes varme-
pumpe i Allerød kan udnyttes 
bedre, siger hun.

Transmissionsledningen 
bruger Farum Fjernvarme i dag 
til at forbinde varmepumpen i 
Allerød til Farum. Med genåb-
ningen af ledningen vil varme 
også kunne gå mellem Værlø-
se og Hillerød og omvendt.

-  Det hele sættes i spil i en 
større sammenhæng, siger 
Nighat Kamal.

Har brugt lang tid
Et af de store store spørgsmål 
er, hvorfor det har taget så lang 
tid at få en aftale på plads for 
Farum Fjernvarme og de andre 
parter.

-  Vi har brugt lang tid på at 
løse teknikaliteter så som hvor 
meget, der kan sendes igen-
nem ledningen og få systemer-
ne til at fungere sammen. Det 

arbejde har været gjort på alle 
sider, og vores nye aftaler gør, 
at vi får en mere langsitet og 
stabil løsning, der også på sigt 
sikrer en mere sammenhæn-
gende og grøn forsyning, siger 
Farum Fjernvarmes direktør.

Hun erkender, at 2022 har 
været et barskt år for forbru-
gerne i Farum Fjernvarme.

-  Jeg vil gerne beklage end-
nu engang. Jeg er selv gaskun-
de, og jeg håber, at vi kan kom-
me tilbage til et mere stabilt 
prisleje, siger hun.

I en pressemeddelelse, der 
bliver offentliggjort onsdag 
morgen den 1. februar siger 
bestyrelsesformand i Farum 
Fjernvarme Henrik Haugaard 
Pedersen, at genåbningen af 
transmissionsledningen, de 
lavere priser på gas og el åbner 
mulighed for, at prisen "snart 
kan sænkes." Formand for Hil-
lerød Forsyning Tue Tortzen (EL, 
red.) fortæller, at genåbningen 
af transmissionsledningen "styr-
ker forsyningssikkerheden" og 
giver "stordriftsfordele."

Også Furesø Kommunes 
borgmester og bestyrelsesfor-
mand for Vestforbrænding 
Ole Bondo Christensen (S) ser 
positivt på de nye aftaler i pres-
semeddelelsen.

-  Jeg er glad for, at vi med 
dette samarbejde nu kan 
medvirke til at fjerne nogle 
af de barrierer, der har været 
for at få etableret grøn fjern-
varme til attraktive priser, 
lyder det blandt andet fra 
borgmesteren i pressemed-
delelsen.

Aftale på plads:  

Farum Fjernvarme på vej med lavere priser
Både Hillerød Forsyning og  
Vestforbrænding er med i ny aftale  
med Farum Fjernvarme. Nu venter  
beregninger på nye og lavere priser

Der bliver regnet ihærdigt på prislettelser som følge af to nye aftaler, som Farum Fjernvarme har indgået med henholdsvis Hillerød Forsyning og Vestforbrænding. 
Foto: Jens Ber Thomsen


